
Parlamentul României

Senat

ÎNTREBARE

Adresată: Domnului Eugen Gheorghe Nicolăescu

Ministrul Sănătății

De către: Domnul Senator: Dumitru - Marcel Bujor

Circumscripția electorală: Bacău

Grup Parlamentar PPDD

Ședința Senatului din data de: 27.05.2013

Obiectul întrebării: Evaluarea introducerii sistemului de copiată în unitățile medicale.

Sistemul de coplată a intrat în vigoare la 1 aprilie 2013 odată cu semnarea contractului-cadru pentru 

asistență medicală pentru anii 2013-2014. Astfel, spitalele publice sunt obligate, prin lege să perceapă 

o taxă la externarea fiecărui pacient, cuprinsă între 5 și 10 lei, stabilită de către consiliile de 

administrație din unitățile medicale. Măsura a fost introdusă cu scopul de a descuraja internările 

continue nejustificative.

Însă, sumele colectate de la pacienți sunt infime, comparativ cu cheltuielile impuse de tratament și nu 

aduc beneficii semnificative în bugetul unității medicale. Pentru pacienți, introducerea sistemului de 

coplată a avut ca prim efect creșterea solicitărilor de ambulanțe deoarece, în caz de urgență medicală, 

pacientul este scutit de taxă.

Potrivit legislației, foarte multe categorii de pacienți sunt scutite de la coplată, respectiv gravidele, copii, 

pensionarii cu venituri lunare sub 740 de iei, bolnavii cronici care sunt înscriși în programele naționale 

de sănătate, persoanele cu dizabilități, precum și cei care reprezintă urgențe medicale, iar majoritatea 

celor care se internează, justificat sau nejustificat, intră în categoria celor scutiți de această taxă. 

Coplata, în unele unități medicale, nu acoperă nici măcar cheltuielile cu materialele consumabile.

Având în vedere cele expuse mai sus, vă rog să-mi comunicați, domnule ministru, dacă la nivelul 

instituției pe care o conduceți, există o evaluare a modului în care introducerea sistemului de coplată în 

unitățile medicale reprezintă un câștig sau este doar o taxă inutilă.

Solicit răspuns scris.

Cu deosebită considerație,

SENA TOR, 

Dumitru,- Marcel Bujor


